

FOR IMMEDIATE RELEASE

F STOP STUDIO : BRINGING A DARKROOM TO LIGHT

Cultural community invited to take a peek at new public access darkroom facility and GoFundMe fundraiser event.



MONCTON, NB - May 14, 2024 - F Stop Studio Inc., a new artist-run center based in Moncton, is delighted to invite artists, photography enthusiasts, curious cats and, the cultural community at large to get a sneak peek at its future location.

To help promote the establishment of this new public access darkroom and raise funds for necessary specialized infrastructure, F Stop will be hosting an open house-style event to officially kick start its GoFundMe campaign on May 16, 2024, from 6 to 8PM, at 232 Botsford Street, in Moncton.

This inaugural event will provide an exclusive opportunity for the community to check out the next phase in the development of the epic Botsford Station! To be nestled in the basement level of this historic building, the F Stop space will be poised to become a hub for lens-based artists and photography enthusiasts alike.

Equipped with proper, safe, professional and, accessible equipment and amenities, the darkroom will offer affordable access to traditional film processing and printing techniques, fostering creativity and collaboration among local and not-so-local creatives.

"We are thrilled to officially introduce F Stop to the community," says Catherine Arseneault, Founding Member and driving force behind the project. "This facility represents a significant opportunity in fostering and supporting the artistic endeavors of artists and photographers in Moncton. We're looking forward to providing a space where individuals can finally come together, learn, create, and share their passion for analog photography."

In addition to showcasing the future darkroom's home base, the event will serve to kick start an important fundraising campaign to help build this creative laboratory and support future programming initiatives. Through a dedicated GoFundMe campaign, attendees will have the opportunity to directly contribute to the facility's specialized infrastructure and future creative and educational opportunities.

This event will feature a few speeches to present the people and motivation behind the project, a guided visit to the basement floor, a “touch a truck” like experience with darkroom essentials and, an important opportunity to connect with fellow lens-based artists and photography enthusiasts. Snacks and non-alcoholic refreshments will be provided, and attendees will have the chance to learn more about F Stop's broader mission to build community and contribute to the already vibrant cultural ecosystem in Moncton.

F Stop extends a warm invitation to all members of the community to attend this unique event, show their support for the arts, and help ensure the success of this one-of-a-kind endeavor. Whether through being at the event on Thursday, donating to the GoFundMe campaign, or spreading the word, every contribution will play a vital role in nurturing F Stop and its role in fostering and developing photographic practices.

For more information, please visit fstopstudio.org or <https://gofund.me/b6a29f09>

ABOUT F STOP STUDIO

F Stop Studio is a new, not-for-profit, artist-run center based in Moncton that aims to democratize access to silver-based and experimental photography practices by providing a creative laboratory for artists and enthusiasts of analogue photography.

F Stop strives to bring lens-based artists together to build community and highlight the magic of non-digital photography and experimental techniques. By providing a safe and professional wet darkroom: established lens-based artists will be able to use the space to create new work; graduates from nearby post-secondary institutions will have a place to keep honing their skills; connoisseurs of the classic photographic processes will get to reconnect to their experience; digital photographers will be able to dive into the analogue world; and amateurs of all ages will be allowed to learn, or re-learn the magic of film. With the support of the community, F Stop aims to enrich Moncton's cultural landscape and provide accessible resources for artists and creatives through various partnerships, programs, workshops, creative camps and, various cultural collaborations.

CONTACT:

Catherine Arseneault, Founding Member

f.stop232@gmail.com

Website = fstopstudio.org

Instagram = [fstopstudio232](https://www.instagram.com/fstopstudio232)

GoFundMe = <https://gofund.me/b6a29f09>



POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

F STOP STUDIO : UNE CHAMBRE NOIRE EN DÉVELOPPEMENT

La communauté culturelle est invitée à jeter un coup d'œil à l'emplacement d'une future chambre noire publique et au lancement officiel de sa collecte de fonds GoFundMe.



MONCTON, NB - le 14 mai 2024 - F Stop Studio Inc., un nouveau centre d'artistes autogéré basé à Moncton, est ravi d'inviter les artistes, les amateurs de photographie, les curieux•se et la communauté culturelle à venir jeter un coup d'œil à son futur emplacement.

Pour aider à promouvoir la création de cette nouvelle chambre noire publique et à collecter des fonds pour l'infrastructure spécialisée nécessaire, F Stop organise un événement de type portes ouvertes pour lancer officiellement sa campagne GoFundMe le jeudi 16 mai 2024, de 18h à 20h, au 232 rue Botsford, à Moncton.

Cet événement inaugural offre une occasion exclusive à la communauté de découvrir la prochaine phase du développement du fantastique Botsford Station! À être situé au niveau du sous-sol de ce bâtiment historique, F Stop s'apprête à devenir un lieu de rassemblement pour les artistes et les personnes amatrices de photographie analogique.

Dotée d'équipements spécialisés, professionnels et accessibles, la chambre noire saura offrir un accès abordable aux techniques traditionnelles de traitement de pellicules et d'impression d'épreuves photographiques tout en favorisant la créativité et la collaboration entre les personnes créatives de la région et d'ailleurs.

"Nous sommes ravi•es de présenter officiellement F Stop à la communauté", déclare Catherine Arseneault, membre fondatrice du projet. "Ce projet représente une opportunité significative de soutenir les artistes et photographes à Moncton. Nous avons hâte de fournir un espace où les gens pourront enfin se réunir pour apprendre, créer et partager leur passion pour la photographie analogique."

En plus de faire voir le futur emplacement de la chambre noire, l'événement servira à lancer une importante campagne de collecte de fonds pour aider à concevoir ce laboratoire créatif et à soutenir les premières initiatives de sa programmation. À travers une campagne de financement participatif, le public aura l'occasion de contribuer directement à l'infrastructure nécessaire ainsi qu'à de futures activités créatives et éducatives.

Cette soirée style portes ouvertes comprendra une présentation des personnes et des motivations derrière le projet, une visite guidée de l'espace en construction, une expérience de type "touche à tout" avec les instruments essentiels d'une chambre noire, et une opportunité de rencontrer d'autres artistes et amateurices de photographie. Des collations et des rafraîchissements non alcoolisés seront offerts, et les participant•es auront la possibilité d'en apprendre sur la mission d'F Stop: créer une communauté autour de la photographie pour contribuer à l'écosystème culturel déjà dynamique de Moncton.

F Stop lance chaleureusement l'invitation à toutes les membres de la communauté à assister à cet événement unique pour contribuer à soutenir le succès de cette entreprise unique en son genre. Que ce soit en participant à l'événement du jeudi 16 mai, en faisant un don à la campagne GoFundMe ou en faisant passer le mot, chaque contribution est vitale pour F Stop et son rôle dans la promotion et le développement d'une communauté autour des pratiques photographiques.

Pour plus d'informations, veuillez visiter fstopstudio.org ou <https://gofund.me/b6a29f09>

À PROPOS DE F STOP STUDIO

F Stop Studio est un nouveau centre d'artiste autogéré à but non lucratif basé à Moncton qui vise à démocratiser l'accès aux pratiques photographiques argentiques et expérimentales en fournissant un laboratoire créatif pour les artistes et les amateurs de photographie analogique.

F Stop s'efforce de rassembler les artistes en photographie pour créer une communauté et mettre en valeur la magie de la photographie non numérique et des techniques expérimentales. En fournissant l'accès à une chambre noire professionnelle, les artistes pourront utiliser l'espace pour créer de nouvelles œuvres; les diplômés des institutions postsecondaires autour de Moncton auront un endroit pour continuer de perfectionner leurs compétences; les amateurices des processus photographiques traditionnels pourront renouer leur expérience; les photographes utilisant le numérique pourront plonger dans le monde analogique; et les personnes de tous âges pourront apprendre ou réapprendre la magie du film. Avec le soutien de la communauté, F Stop vise à enrichir le paysage culturel de Moncton et à fournir des ressources accessibles aux artistes et aux personnes créatives grâce à divers partenariats, programmes, ateliers, camps et collaborations culturelles variées.

POUR ENTREVUES OU QUESTIONS:

Catherine Arseneault, membre fondatrice
f.stop232@gmail.com

Site web = fstopstudio.org

Instagram = [fstopstudio232](https://www.instagram.com/fstopstudio232)

GoFundMe = <https://gofund.me/b6a29f09>

